
www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2025-07-08 12:02:32

Buzoianu (Ministerul Mediului): Anul acesta este dificil si cu greu vor mai putea sa

fie lansate proiecte noi

Anul acesta este unul dificil si cu greu  vor mai putea fi lansate proiecte noi, însa misiunea noastra este sa 

salvam toti banii care se pot salva din fonduri europene, a declarat,  marti, la o conferinta de specialitate,

ministra Mediului, Apelor si  Padurilor, Diana Buzoianu. 

"Din punctul de vedere al Ministerului Mediului, avem astazi o misiune  foarte importanta: trebuie sa aducem bani

ca sa putem sa gestionam  infrastructura. Anul acesta este un an dificil si proiecte noi cu greu  vor mai putea sa fie

lansate. Astazi si zilele acestea suntem în  discutii pentru PNRR. Misiunea noastra este sa salvam toti banii care se 

pot salva din fonduri europene, inclusiv pe zona de deseuri, pentru ca  avem acolo infrastructura care este

prevazuta, avem bani necesari pentru  echipamente. O sa vin chiar zilele acestea cu o analiza de ceea ce s-a  facut

în PNRR pâna în momentul de fata, ca sa vedem ce putem salva, care  sunt proiectele pe care le putem salva.

Aceasta este una dintre  prioritatile-cheie ale ministerului, sa salvam absolut toti banii care  pot fi salvati fara sa

riste românii penalitati. La jumatatea anului  viitor, România risca penalitati de zeci, poate sute de milioane, în 

functie de care nu au fost tintele atinse. Drept urmare, noi trebuie sa  fim si ambitiosi, dar si realisti, pentru ca nu

vrem sa jucam la ruleta  ruseasca banii din taxele si din impozitele românilor", a afirmat  Buzoianu.

Potrivit sefei de la Mediu, deseurile din constructii reprezinta o  problema care trebuie rezolvata urgent prin

adoptarea unui pachet  legislativ care sa reglementeze valorificarea si reciclarea acestui tip  de deseuri.

"Prin legile pe care noi le avem, astazi, nu avem reglementate sau mai  pot fi reglementate mai bine, ca sa dam si o

nota de optimism în  domenii-cheie ca deseurile din constructii. Daca este sa ne uitam la ce  ne sufoca toate

câmpiile din jurul oraselor... De fapt, nici macar nu  trebuie sa ne ducem pâna în orasele foarte îndepartate sau sa

ne uitam  pe lânga orase, ci ajunge sa mergem în spatele Palatului Parlamentului, o  institutie vitala pentru

democratia din România, unde sunt si astazi  deseuri din constructii, de la fosta constructie care a fost, care a 

trebuit sa fie depozitate acolo. Deci, daca în mijlocul Bucurestiului,  în spatele unei institutii-cheie pentru

democratia din România, gasim  deseuri din constructii depozitate, va dati seama ce se întâmpla în  toata România.

Aceste deseuri pot sa devina resurse. Aceste deseuri pot  sa devina de fapt o scadere de costuri pentru o industrie

care se  confrunta cu costuri din ce în ce mai mari. Rolul nostru este sa dam  legislatia care sa reglementeze. Cu

siguranta vom urgenta adoptarea unui  pachet legislativ care sa reglementeze valorificarea, reciclarea  deseurilor

din constructii", a mentionat Diana Buzoianu.

Aceasta este de parere ca raportul publicat, recent, de Comisia  Europeana arata unele puncte pozitive pentru

România, inclusiv pe  economia circulara, însa atrage atentia si asupra faptului ca "riscam sa  nu ne atingem tintele

asumate".

"Economia circulara, de fapt, înseamna ca adresam probleme de sanatate  pentru populatie, înseamna ca adresam

probleme economice, înseamna ca  transformam niste materiale care sunt vazute ca deseuri în resurse. Ieri  (luni, 7

iulie, n.r.) a venit cel mai recent raport al Comisiei  Europene si cuprinde prevederi care spun ca am facut niste

pasi  importanti, inclusiv pe economie circulara, dar atrage atentia si asupra  faptului ca riscam sa nu ne atingem

tintele asumate, iar asta pune  destul de multa responsabilitate pe umerii nostri, pe umerii mei, cu  siguranta, în

calitate de ministru a Mediului si pe toate autoritatile  care au un rol de jucat. Ştim deja ca avem un plan pentru

economia  circulara, stim ca banii din PNRR sunt legati inclusiv de implementare a  acestui plan. Va trebui sa

avem din ce în ce mai multe discutii despre  resursele care trebuie sa fie alocate ca acest plan sa fie pus în  aplicare,

pentru ca prin bune-credinte n-o sa poata sa fie realizat  niciun plan obiectiv de actiuni. În momentul de fata,

România este în  punctul în care recicleaza 12% din deseurile municipale si ducem undeva  între 80% din deseurile
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respective la groapa de gunoi. Tratam putin,  reciclam si mai putin si, din pacate, ajungem sa depozitam foarte

mult",  a spus Buzoianu.
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